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Rada Powiatu Bieruńsko-Lędzińskiego 

Komisja Rewizyjna 

Protokół 7/2024 

VII Komisja Rewizyjna w dniu 20 stycznia 2025 r. 

Miejsce posiedzenia: Starostwo Powiatowe w Bieruniu, ul. św. Kingi 1 

Obrady rozpoczęto 20 stycznia 2025 r. o godz. 10:30, a zakończono o godz. 11:40 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 4 członków. 

Obecni: 

1. Wiesław Bigos 

2. Wiktor Koziorz 

3. Ireneusz Starczynowski 

4. Krystyna Wróbel 

  

Zaproszeni goście: 

▪ Zofia Piętas – Naczelnik Wydziału Środowiska i Rolnictwa 

▪ Anna Cykarska-Klimczyk – Inspektor w Wydziale Rozwoju, Funduszy Europejskich i Inwestycji 

▪ Agata Banszczuk-Bąk – Geodeta Powiatowy 

 

1. Zatwierdzenie porządku obrad Komisji. 

 Przewodniczący Komisji poddał porządek obrad pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Zatwierdzenie porządku obrad Komisji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Wiesław Bigos, Wiktor Koziorz, Ireneusz Starczynowski, Krystyna Wróbel 

Komisja zatwierdziła jednogłośnie porządek obrad komisji. (zał. nr 1) 
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2. Sprawozdanie z działalności Komisji za 2024 rok. 

Przewodniczący Komisji p. Ireneusz Starczynowski przedstawił sprawozdanie z działalności 

Komisji Rewizyjnej za 2024 r. (zał. nr 2) 

Głosowano w sprawie: 

Sprawozdanie z działalności Komisji za 2024 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Wiesław Bigos, Wiktor Koziorz, Ireneusz Starczynowski, Krystyna Wróbel 

Komisja Rewizyjna jednogłośnie zatwierdziła sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 

2024 r. 

 

3. Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji za grudzień 2024 r. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji za grudzień 2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Wiesław Bigos, Wiktor Koziorz, Ireneusz Starczynowski, Krystyna Wróbel 

 Protokół nr 7/2024 z posiedzenia komisji w dniu 05.12.2024 r. został przyjęty jednogłośnie. 

 

4. Sprawy bieżące, wolne głosy i wnioski. 

W związku z otrzymaną odpowiedzią pisemną na wniosek Komisji Rewizyjnej Radna p. Krystyna 

Wróbel zapytała z jakich środków bieżących będzie wykonany remont schodów w PPP: ze 

środków bieżących PPP czy PZS w Bieruniu. 

Radny p. Wiktor Koziorz zapytał o zarządzenie w sprawie zmiany Regulaminu Zakładowego 

Funduszu Świadczeń Socjalnych w Starostwie Powiatowym w Bieruniu. 
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Z-ca Naczelnika Wydziału Administracji p. Grażyna Sojka odpowiedziała, że zmiana polegała na 

wprowadzeniu możliwości przekazywania środków pieniężnych emerytom i rencistom z okazji 

Świąt Bożego Narodzenia zamiast świadczenia rzeczowego - paczek świątecznych. 

Radna p. Krystyna Wróbel zapytała czy jest od tego obliczany podatek. 

Z-ca Naczelnika Wydziału Administracji p. Grażyna Sojka odpowiedziała, że nie, jest to  

zwolnienie zgodnie z ustawą o podatku dochodowym. 

Radna p. Krystyna Wróbel zapytał o zarządzenia w sprawie: 

✓ zatwierdzenia uproszczonych planów urządzenia lasów niestanowiących własności 

Skarbu Państwa, należących do osób fizycznych i wspólnot gruntowych, położonych na 

terenie powiatu bieruńsko-lędzińskiego, 

✓ w sprawie zatwierdzenia uproszczonego planu urządzenia lasu dla lasów będących 

własnością Powiatu Bieruńsko-Lędzińskiego, 

kto wykonywał te plany, za jaką kwotę oraz o możliwość zapoznania się z ww. planami. 

Naczelnik Wydziału Środowiska i Rolnictwa p. Zofia Piętas wyjaśniła, że uproszczone plany to 

wymóg ustawowy, sporządzane na okres 10 lat. W związku z tym, że okres ten upływa w 2024 r. 

Starosta przystąpił do opracowania uproszczonych planów dla osób fizycznych na 2025-2034. 

W oparciu o te plany urządzenia lasu jest sprawowany nadzór przez dwa nadleśnictwa tj. 

Nadleśnictwo Kobiór, które obejmuje gminy: Bieruń, Bojszowy oraz Nadleśnictwo Katowice, 

które obejmuje gminy – Lędziny, Imielin, Chełm Śląski. Plany wykazują zadnia do realizacji przez 

właścicieli lasów przez okres 10 lat. Plany sporządzają firmy specjalistyczne, po wybraniu 

najkorzystniejszej oferty, została wyłoniona firma, która zaproponowała najniższą cenę tj. LAS-R 

Sp. z o. o.  Powiat Bieruńsko-Lędzińskiego jest w posiadaniu prawie 2ha lasów w Lędzinach 

i częściowo w Bieruniu. Chodzi o lasy nie stanowiące własności Skarbu Państwa. Dla lasów 

będących własnością osób fizycznych Starosta sporządza uproszczony plan, ale tylko do takich 

lasów, które łącznie stanowią kompleksy powyżej 10 ha, czyli mogą być rożne własności. Dla 

lasów poniżej 10 ha Starosta sporządza inwentaryzację, inwentaryzacja jest robiona na koszt 

Starosty dla wszystkich własności tj. dla przedsiębiorców, gmin, osób fizycznych.  

Radny p. Wiesław Bigos zapytał na czym polega taki plan. 

Naczelnik Wydziału Środowiska i Rolnictwa p . Zofia Piętas wyjaśniła, że jeżeli ktoś jest 

właścicielem lasu i ma w swoich zasobach użytek leśny to ma pewne prawa i obowiązki. Prawa 
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ma takie, że może pozyskać ze swojego lasu drewno, ale może go pozyskać zgodnie z procedurą, 

która jest w uproszczonym planie lasu.  

Przewodniczący Komisji p. Ireneusz Starczynowski zapytał czy inwentaryzacja jest robiona 

najpierw, a później planujemy co z lasem robić. 

Naczelnik Wydziału Środowiska i Rolnictwa p. Zofia Piętas wyjaśniła, że są to dwie niezależne 

sprawy tj. jeżeli mamy kompleksy leśne powyżej 10 ha to sporządzamy uproszony plan, jeżeli 

mamy kompleksy poniżej 10 ha to sporządzamy inwentaryzację.  

Radna p. Krystyna Wróbel zapytała kto przeprowadza inwentaryzację.  

Naczelnik Wydziału Środowiska i Rolnictwa p. Zofia Piętas odpowiedziała, że również firma 

LAS-R Sp. z o. o.  

Radna p. Krystyna Wróbel zapytała, kiedy zostało wydane zlecenie ww. firmie. I jaki był łączny 

koszt wykonania dokumentacji. 

Naczelnik Wydziału Środowiska i Rolnictwa p. Zofia Piętas  wyjaśniła, że została podpisana 

umowa 27 lutego 2024 r., całość dokumentacji została złożona 4 grudnia 2024 r. Łączny koszt czyli 

inwentaryzacja i uproszczone plany firma wykonała za 48 000,000 zł. Została otrzymana dotacja 

z WFOŚiGW na ww. zadania w wysokości 26 000,00 zł.  

Radna p. Krystyna Wróbel zapytała ile jest osób fizycznych posiadających las. 

Naczelnik Wydziału Środowiska i Rolnictwa p. Zofia Piętas odpowiedziała, że informacja został 

wysłana tylko do osób ujętych w uproszczonych planach, ponieważ te osoby nie będą otrzymywać 

decyzji. Pism zostało wysłanych ok. 300, natomiast na podstawie inwentaryzacji pism będzie 

również ok. 300. 

Radna p. Krystyna Wróbel zapytała czy można wyciągnąć wnioski, że na terenie powiatu jest ok. 

300 osób fizycznych, które posiadają ponad 10 ha lasów. 

Naczelnik Wydziału Środowiska i Rolnictwa p. Zofia Piętas wyjaśniła, że nie, jest to błędny 

wniosek. Jest ok. 300 osób fizycznych, które są objęte uroszczonym planem urządzenia lasów. 

Jeżeli są kompleksy leśne powyżej 10 ha sporządza się uroszczone plany, ale powyżej 10 ha 

różnych własności. 

Radna p. Krystyna Wróbel zapytała czy właściciel gruntu zalesionego może sprzedać taką działkę 

Naczelnik Wydziału Środowiska i Rolnictwa p. Zofia Piętas odpowiedziała twierdząco, tylko musi 

być świadomy, że procedurę pierwokupu mają Lasy Państwowe. 
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Przewodniczący Komisji p. Ireneusz Starczynowski zapytał o zarządzenie w sprawie procedury 

zgłaszania przypadków nieprawidłowości oraz ochrony osób dokonujących zgłoszeń oraz 

o zarządzenie w sprawie ustalenia procedury przyjmowania zgłoszeń zewnętrznych oraz 

podejmowania działań następczych. 

Inspektor p. Anna Cykarska-Klimczy wyjaśniła, że są dwa rodzaje zgłoszeń tj. zewnętrzne 

i wewnętrzne. Zgłoszenia zewnętrzne dotyczą nieprawidłowości, które zadzieją się w powiecie 

i zgłaszają je pracownicy Starostwa Powiatowego. Zgłoszenia zewnętrznego może dokonać każdy 

mailowo, pisemnie lub osobiście. Sygnalistą jest osoba zgłaszająca naruszenie prawa, o których 

dowiedziała się w związku z pracą. 

Radny p. Wiktor Koziorz zapytał od kiedy obowiązuje  

Inspektor p. Anna Cykarska-Klimczy odpowiedziała, że zewnętrzne od 25 grudnia 2024 r., 

a wewnętrzne od 25 września 2024 r. 

Radna p. Krystyna Wróbel zapytała czy informacja nt. zgłoszeń została umieszczona na stronie 

internetowej czy na BIP. 

 Inspektor p. Anna Cykarska-Klimczy odpowiedziała, że zgłoszenia zewnętrzne są umieszczone 

na BIP, a wewnętrzne zostały wprowadzone Zarządzeniem Starosty, z którym każdy 

z pracowników Starostwa Powiatowego się zapoznał.  

Radna p. Krystyna Wróbel zapytała czy jest możliwość, aby na stronie powiatu została 

umieszczona informacja w ww. sprawie. 

Inspektor p. Anna Cykarska-Klimczy wyjaśniła, że ustawa wymaga, aby informacja była 

zamieszczona na BIP. 

Radna p. Krystyna Wróbel zawnioskowała, aby  na stronie internetowej powiatu została 

zamieszczona informacja dotyczącą zgłoszeń przypadków nieprawidłowości oraz ochrony osób 

dokonujących zgłoszeń. 

Przewodniczący Komisji p. Ireneusz Starczynowski poddał ww. wniosek pod głosowanie. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Komisja Rewizyjna wnioskuje do Zarządu Powiatu, aby na stronie internetowej powiatu została 

zamieszczona informacja dotyczącą zgłoszeń przypadków nieprawidłowości oraz ochrony osób 

dokonujących zgłoszeń (sygnaliści). 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Wiesław Bigos, Ireneusz Starczynowski, Krystyna Wróbel 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Wiktor Koziorz 

Wniosek został przegłosowany większością głosów pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji p. Ireneusz Straczynowski zapytał czy jest jakaś weryfikacja wniosków, 

które wpływają. 

Inspektor p. Anna Cykarska-Klimczy poinformowała, że do tej pory nie wpłynął żaden wniosek.  

Radna p. Krystyna Wróbel zapytała o zarządzenie w sprawie ustalenia regulaminu określającego 

zasady powoływania biegłych w postępowaniach administracyjnych prowadzonych przez Starostę 

Bieruńsko-Lędzińskiego, wpisu rzeczoznawców majątkowych na listę kandydatów na biegłych, 

wprowadzającego wzór wniosku o wpis na listę oraz cennik. 

Geodeta Powiatowy p. Agata Banaszczuk-Bąk wyjaśniła, że to zarządzenie dotyczy działania 

Starosty jako organu administracji rządowej i prowadzi różne postępowania związane 

z nieruchomościami głównie są to postępowania związane z wyceną nieruchomości na potrzeby 

ustalania wysokości odszkodowania za działki zajęte pod drogi publiczne z ustalaniem wartości 

nieruchomości w celu aktualizacji opłat z tytułu użytkowania wieczystego trwałego zarządu. 

W tych postępowaniach rzeczoznawca działa jako biegły do sporządzania opinii dot. wyceny 

nieruchomości. W związku z powyższym co roku Starosta ogłasza nabór, każdy rzeczoznawca 

majątkowy, który działa na terenie naszego kraju i ma taką wolę ma się na listę rzeczoznawców 

wpisać, wówczas tylko te osoby, które są wpisana na listę dostają powołanie jako biegli 

w prowadzonych postępowaniach w danym roku. Wprowadzony jest również cennik, a jest to 

związane z tym, że koszt sporządzenia takiej opinii biegłego narzuca Wojewoda. Wojewoda ustala 

cennik jaki będzie na terenie województwa i jaką dotację przekaże do powiatu na ten cel. 

W związku z powyższym musimy poinformować rzeczoznawców jaka będzie stawka na dany rok.  

Radna p. Krystyna Wróbel zapytała czy trwa nabór rzeczoznawców majątkowych i do kiedy trwa 

procedura. 

Geodeta Powiatowy p. Agata Banaszczuk-Bąk odpowiedziała twierdząco i poinformowała, że do 

17 stycznia br. trwa nabór. 
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Radna p. Krystyna Wróbel zapytała, czym kieruje się Starosta podczas wyłonienia biegłego jeżeli 

jest złożonych kilka ofert. 

Geodeta Powiatowy p. Agata Banaszczuk-Bąk wyjaśniła, że na listę rzeczoznawcy wpisywani są 

zgodnie z zgłoszeniami i tak też są przekazywane zlecenia. Każdy z listy rzeczoznawców otrzyma 

zlecenie. 

Przewodniczący Komisji p. Ireneusz Starczynowski odczytał odpowiedź na zagadnienie zgłoszone 

na Sesji RP przez radnego p. Bernarda Pustelnika.   

Radna p. Krystyna Wróbel zapytała czy remont schodów w PPP będzie wykonany ze środków 

bieżące PPP czy PZS w Bieruniu. 

Radna p. Krystyna Wróbel poinformowała, że nie została udzielona jej odpowiedz kto delegował 

do Komisji Bezpieczeństwa i Porządku przedstawiciela z Lędzin p. Ireneusza Kokosińskiego.  

Radna p. Krystyna Wróbel poprosiła o udzielenie odpowiedzi jaka jest regulacja prawna własności 

nieruchomości pod garaże na osiedlu Ziemowit.  

Radna p. Krystyna Wróbel poprosiła o udzielenie odpowiedzi jaka jest decyzja WINB wydana 

w grudniu 2024 r. ws. budynku przy ul. Pokoju 106. 

 

 

  

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Przygotowała: Renata Gawlik 


